
INTERVJUI S MAJČICOM ZEMLJOM 

Sara Pavlović (6.a): Intervju s Majčicom Zemljom 

 

Jesi li tužna kada te ljudi uništavaju? 

Da, jesam i to jako tužna jer ljudi sve lijepe travnjake, šume, parkove  uništavaju smećem. 

Jesu li ti se životinje divile prije nego što su te ljudi krenuli uništavati? 

Da, jesu. Bile su sretne i sve je mirisalo, ali kada su me ljudi krenuli uništavati i zagađivati, 

životinje mi se više ne dive toliko. 

Bi li voljela da ljudi počnu biti odgovorniji i da budeš opet ona lijepa mirišljava Majčica 

Zemlja? 

Da jako bih voljela jer ne bi bilo bolesti i zaraza. 

Što više voliš: kada ljudi jedu zdravu ili nezdravu hranu? 

Naravno da volim kada ljudi jedu zdravo voće; kada sa stabla skinu crvene jabuke i malo ih 

operu u prelijepom potoku. 

Kada ljudi bace neko smeće na tebe, budeš li tužna? 

Budem jako tužna i to me jako boli. Bolje je da ljudi hodaju po meni, nego da bacaju smeće 

po meni. 

Zašto ponekad stvaraš potrese i poplave? 

Zato jer kada plačem bude poplava, a kada kašljem bude potres. Ne bih voljela to stvarati, ali 

nažalost moram. 

Bude li ti žao kada ugine neka životinja? 

Da, zato jer svaku životinju, veliku ili malu, volim jednako. 

Kada bi neki meteor pao na tebe bi li te to boljelo? 

Naravno da bi, ali bih ga se potrudila zadržati rukama da ne padne na vas ljude i životinje. 

Koliko ćeš godina još živjeti? 

Ne znam, ali bih voljela što duže ljudima omogućiti lijep život. 

  



Ema Rukavina (6.a): Intervju s Majčicom Zemljom 

Kako se osjećate u zadnjih par dana? 

Vrlo umorno i tužno. Žao mi je što se virus proširio svugdje.  I što drugi svejedno zagađuju 

okoliš. 

Kada Vam je bilo najbolje? Koje godine? 

Ne znam točno koje godine, ali mi je bilo najbolje dok svi ovi zagađivači nisu postojali. Dok 

nije bilo automobila i tvornica. Dok je bilo više zelenila i livada, a manje zgrada i cesta. 

Imate li neki savjet za ostale u vezi sa zagađivanjem?  

Naravno. Željela bih svima reći da su automobili u redu, nemojte me krivo shvatiti, oni su 

odlični, ali dosta zagađuju. Ako bi ih ostali mogli manje koristiti i više hodati ili voziti 

romobil, i mi i zrak bili bi zdraviji. Ja uvijek svugdje idem pješke! 

Vidim da ste dosjetljivi! Imate li još neku ideju kako da spasimo okoliš i zrak? 

(Smijeh.) Hvala! Da, imam još ideja, ali ljudi ne slušaju, oglušuju se na moje molbe i zato im 

se mora zaprijetiti i zabraniti ili pokazati. Uglavnom, da, bilo bi bolje da električni automobili 

manje koštaju tako da si ih svi mogu priuštiti. Neka se manje cesta ili zgrada gradi tako da 

imamo što više zelenila. 

Sjajne ideje! Imate li što poručiti nadolazećoj generaciji? 

Da! Djeco, vi koja ste već ovdje ili koja ćete tek doći na svijet, pazite na okoliš. Nemojte 

bacati papira i smeće u prirodu. Treba dosta vremena da se sve to razgradi. Umjesto toga 

napravite desetak koraka više i otiđite do tog koša za smeće i bacite papirić u kantu za papire, 

nigdje drugdje. I tako za svako smeće. Ako nemate neki koš za smeće u blizini, spremite 

papirić u džep i čekajte da dođete doma. Tamo bacite papirić. 

U redu, sad smo razjasnili dilemu oko okoliša. Koje je Vaše mišljenje o ugroženim 

životinjama? I o njihovoj hrani? 

Hm, životinje. Vrlo slični ljudima, a opet različiti! Moramo, opet, spominjati okoliš jer on je 

dijelomice kriv za ugrožene životinje. Čula sam da postoji dosta, kao, nekih domova za 

životinje. Tamo se brinu za pojedinu vrstu. Kao što postoji dom za pande u Kini. Ti domovi 

su kao zoološki vrtovi, samo dosta bolji. Ljudi zaduženi za te životinje hrane ih, brinu se za 

njih, vole ih. Tamo također živi i mladunčad koja je ostala bez obitelji. 

Mora da je teško za male pande. Vraćamo se na temu ljudi. Oni ipak nisu toliko loši, zar 

ne? Brinu se za te pande i za dosta drugih životinja. 

Naravno da nisu svi loši! Većina njih je jako dobra, sigurna sam. Ali životinje nisu počele 

izumirati same od sebe. Ljudi su krivi jer uništavaju njihova prirodna staništa ili ih love za 

kožu ili meso. Slonove love radi kljova jer su jako skupe! 

Imate li neki savjet za ljude s kućnim ljubimcima? 

Ako su kupili ili udomili ljubimca samo radi toga da ga imaju, ne da ga vole, onda neka se 

barem brinu o njemu. Po meni je puno bolje udomljavati životinje, nego ih kupovati. I 

nekakve egzotične životinje ne bi trebale biti držane kao ljubimci. Jer, tako ih se sve više lovi 

i one postaju ugrožene. 



Kakvo je Vaše mišljenje o vrstama koje su već izumrle? 

Mislim da je za to kriv zagađen okoliš zbog ljudi i krivolov. Vrste bi možda još bile žive da ih 

ljudi nisu lovili zbog nečeg skupog ili rijetkog oko te vrste.  

Jeste li razmišljali o udomljavanju neke životinje?  

Već imam dosta mačaka doma. Obožavam, i tako sam im spasila i život i dala im dom.  

I na kraju, koja je Vama nekako najdraža životinja?  

Rogaste sove! Lijepo su, elegantne i spretne. 

 

 



Tia Krstić(6.a): Intervju s Majčicom Zemljom 

Dobar dan. 

Dobar dan. 

Jeste li ponosni na ljude na način na koji vas održavaju i čiste? 

Ne, nikako, puna sam smeća i to mi jako smeta.  

Što mislite, hoćete li uspjeti preživjeti? 

Ja uvijek gledam sve pozitivno, pa se tako i nadam da ću preživjeti. 

Jeste li se oporavili od ratova? 

U nekim područjima jesam, u nekim još traje rat, a u nekim zauvijek će mi ostati rupa. 

Mislite li da će liječnici uspjeti svladati COVID-19? 

Ja se iskreno nadam da hoće. Ako i ne uspiju svladati, ljudi će se već naviknuti te će se 

ponašati kao prema običnoj gripi. 

Mislite li da se ljudi dovoljno dobro pridržavaju mjera ili ih krše neprestano?  

Ne bih rekla: neprestano i ne govorim o svim ljudima, nego o pojedincima. Oni ih krše 

definitivno i mislim da bi ih se trebalo kazniti kada ne nose maske ili slično jer ugrožavaju i 

svoj i tuđi život.  

Što očekujete od ljudi?  

Da budu odgovorniji, pošteniji, da brinu o svom zdravlju, da mare i za druge ljude, a ne da 

gledaju samo na sebe. 

Želite li postati veća?  

Naravno da želim. 

Mislite li da ćete uspjeti u tome?  

Ja se nadam da hoću, ali u tome mi svi ljudi moraju pomoći.  

Kakvo imate mišljenje o online nastavi?  

Ima svoju dobru stranu što me djeca ne zagađuju toliko na velikom odmoru. Ali, isto tako i 

djeca i odrasli imaju više. problema s vidom i često imaju glavobolju. 

I još jedno pitanje: mislite li da su djeca preokupirana nastavom? 

Kako tko. Razredi od prvoga do četvrtog nisu, no od petog do osmog vjerujem da jesu jer im 

ništa nije povezano i često imaju poteškoća s internetom i tehnologijom. 

 

 

 



Luka Ban (6.a): Intervju s Majčicom Zemljom 

 

Dobar dan, prije svega i sretan rođendan! 

Hvala! 

Osjećate li se ponosnim na to da ste vi nešto bez čega svi mi ne bismo ni postojali? 

Jesam, ali sam jako razočarana onim što meni vraćaju ti ljudi. 

Kako se osjećate povodom vašega rođendana i koja su vaša očekivanja? 

Osjećam se jako sretno i posebno, te isčekujem da me ljudi još manje zagađuju jer ako to ne budu 

radili, neće više biti živoga svijeta. 

Imate ni možda neku poruku koju biste poslali ljudima koji vas zagađuju iz dana u dan? 

Imam i to jako bitnu, te se nadam da će neki ljudi promijeniti svoja razmišljanja nakon ovoga. 

NEMOJTE BACATI SMEĆE JER ĆETE UNIŠTITI ONO ŠTO VAM JA DAJEM, A UJEDNO 

ZAGAĐUJETE ŽIVOTE DRUGIH ŽIVIH BIĆA. 

Jeste li zadovoljni vašim rijekama, jezerima, potocima?  

Iskreno, nisam baš jer ima jako puno vrećica, boca, te raznih stvari koje ubijaju vodeni život, a to je po 

meni najveće bogatstvo koje sam vam dala. Molim vas, nemojte ga zagađivati. Imate jako puno 

kontejnera i kanti za smeće. Nemojte bacati u more i u prirodu. 

Kako biste htjeli da vas ljudi održavaju?  

Htjela bih da što manje koriste automobile, tvornice, naftu, da ne bacaju otpatke po meni, da ne pale 

šume, da ne sijeku drveće, te da su zahvalni na svemu što im dajem. 

Mislite li da možemo smanjiti bacanje smeća u prirodu ili ga potpuno izbaciti? 

Pa mislim da je moguće, ali ako tristo tisuća ljudi na svijetu to odluči, a ostalih sedam milijardi ne, 

onda to uopće nema smisla. Znači, udružite se te promijenite sve. 

Imate li moći spriječiti COVID-19? 

Jedina mogućnost koju ja mogu napraviti povodom toga je da ove godine ljeto bude najtoplije, te da 

taj COVID-19 nestane tako što će ga toplina sunca ubiti. No, vama ide puno bolje nego meni s tim 

cjepivima i nošenjem maski, te odgovornom ponašanju u toj situaciji. Stvarno sam ponosna na vas, 

odlično! 

Što mislite o trenutnoj situaciji u vezi sa smećem i o prirodi, napredujemo li? 

Iskreno da, i to sve bolje jer ima ljudi koji se stvano trude. Čujem da se stalno organiziraju čišćenja 

prirode, no to nije dosta. Morate se još potruditi  te ustrajati u tome kako biste nešto promijenili.  

Imate li još neku želju za rođendan?  

Pa, htjela bih jedan jedini poklon. Samo te poklone, vaše smeće, dajte kontejnerima, a ne meni. 

Doviđenja. 

Doviđenja. 

 



Leona Jelenić (6.a): Intervju s Majčicom Zemljom 

 

Da li ti je ljepši život sada ili prije sto godina? 

Ljepši mi je bio prije sto godina jer je bilo puno manje zagađenja i industrije. 

Jesi li se ikada osjećala usamljeno? 

Nisam jer jako često pričam s prijateljima planetima. 

Reci mi kako si se osjećala kada su ljudi počeli nastajati? 

Osjećala sam se sretno jer napokon vidim nešto inteligentnije od životinja. 

Puno si toga prošla kada ti je bilo najteže? 

Najteže mi je bilo kada su ljudi počeli ratovati i međusobno se ubijali. 

Jesu li se ikada vanzemaljci pojavili na tebi? 

Ne jer su mi nekako ljudi važniji, pa nemam vremena promatrati vanzemaljce. 

Zbog COVID-19 moraš li se s drugim planetima držati na dva metra udaljenosti? 

Ne moram jer imam ozonski omotač umjesto maske. 

Kad si po prvi put vidjela astronaute, jesi li se uplašila? 

Jesam,  ali u dubini duše znala sam da mi neće ništa i pustila sam ih da rade svoj posao.  

Koja ti je najdraža životinja? 

Pčela jer je najkorisnija. 

  



Natali Milovan (8.c): Intervju s Majčicom Zemljom 

 

Dobar dan. Nnadam se da ste dobro i da uživate u danu posvećenom samo vama. 

Dobar dan. Iskreno ću ti reći, nisam najbolje, no definitvno sam bolje nego prošlih godina. 

Stvarno, a što se promijenilo u par godina? 

Nije puno, ali dosta ljudi se zapravo krenulo brinuti o meni i shvatili su što se događa. 

U redu, koji  biste nam savjet dali da Vam još više pomognemo? 

Iskreno, ono na što biste se trebali usmjeriti kao “normalni” ljudi je plastični otpad i koliko ga trošite. 

Tvornice su posebna priča. 

Budući da su tvornice vrlo važna stvar za nas ljude, kako mislite da bi se mogle poboljšati za 

okoliš? 

Staviti pročišćivače na njih je vrlo važno. Također bi bilo bolje da se ne iskorištava previše fosilnih 

goriva jer mi ih ponestaje. Voljela bih da su radni uvjeti također više humaniji i da se zapravo krenu 

proizvoditi stvari bolje za okoliš. 

Kako da spriječimo preveliko stvaranje otpada svake godine. 

Nemojte kupovati ono što nećete koristiti. Također, i makar je teško, radije kupite nešto od malih 

poslovnica ili second hand trgovina nego velikih korporacija. 

Što mislite da bi se trebalo promijeniti u našoj prehrani? 

Shvatila sam da je puno ljudi postalo veganima što je odlično, no ne tražim od svakoga da to postane. 

Ipak pripazite da ne proizvodite previše mesa. Sve je dobro umjereno. 

Koje je vaše mišljenje u vezi s ozonskim rupama? 

Definitvno je to jedan veliki problem koji mislim da neki ljudi i dalje ne shvaćaju. Čula sam neki dan 

kako i proizvodnja previše govedine također uzrokuje ozonske rupe. Naravno, tvornice su ovdje 

najveći problem. 

Koje je vaše misljenje u vezi s korona krizom? 

Ovo će možda zvučati malo bezobrazno, ali drago mi je da vas nije bilo neko vrijeme jer se puno 

stvari poboljšalo i tek onda se vidjelo koliki utjecaj imate na mene. 

 

Koje su neke inovativne stvari koje bismo trebali više koristiti? 

Solarni paneli definitivno. Sunce vam je odličan izvor energije. Ne razumijem zašto i dalje trošite 

moja fosilna goriva. Također i električni automobili. 

Mislite li da mladi mogu promjeniti svijet? 

Naravno da mislim i zato od vas tražim da ih pustite da upravo to učine. Imamo puno mladih inženjera 

koji su smislili odlične inovativne stvari koje bi mi mogle pomoći. Ja vjerujem u njih, trebate i vi. 

Hvala što ste bili na ovom intervjuu. 

Nema na čemu. 


